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Obec Orávka, Orávka č. 49, 980 42 Orávka  

 

 Zápisnica zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Orávke 

konaného dňa 27.3.2019  - č. 01/2019 
________________________________________________________________ 

Prítomní:  Ing. Ján Lichanec - starosta obce 

Poslanci:   Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová   

Neprítomní:    0 

Ďalší prítomní: Ing. Michaela Gembická -  hlavný kontrolór obce  

Verejnosť:    Robert Molnár 

bodu 1. Otvorenie zasadnutia 

Rokovanie OZ otvoril Ján Lichanec, starosta obce. Privítal všetkých prítomných. 

Skonštatoval, že počet prítomných poslancov je 5 a OZ je uznášania schopné.  

 

Návrh programu na rokovanie OZ:  

1.Otvorenie a návrh programu  

2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 

3. Kontrola plnenia uznesení.  

4. Aktivácie v roku 2019 

5. Dotácia 5.000.-€ z Úradu vlády SR  

 6. Projekt opravy budovy KD pre seniorov – pokračovanie projektu  

 7. Správa  HK za rok 2018     

 8. TKO     

 9. Príprava na verejný hovor  - - Roľnícka spol. a. s. Bottovo, TKO, Pomenovanie  ulíc / 

10. Dokončenie dražby     

11. Verejné osvetlenie – pokračovanie prác II. etapa 

12. Rôzne:  Optická sieť na internet – pokračovanie prác -Akcie -Vatra, Volejbalový turnaj  

13. Záver 
 

K bodu 1  Návrh programu riadneho rokovanie OZ  

Uznesenie č. 1/2019 
Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

A . S ch v a ľ u j e:  

Program rokovania OZ  

 Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

 

K bodu 2  Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Uznesenie č. 2/2019 
Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

A . S ch v a ľ u j e : 

Overovateľov: Ján Lach  

Zapisovateľa: Viera Sekerášová  
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Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-Poslankyňa Z. Hanzlovičová podotkla, aby zápisnice obsahovali viacej  rozpravy.  

 

K bodu 3. Kontrola plnenia uznesení  

Uznesenie č. 3/2019 
Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

B e r i e   n a   v e d o m i e:  

kontrolu plnenia uznesení - - 15/2018 – poverilo starostu- doriešením chovu HD na 

Orávke – pripravený je verejný hovor – apríl.  

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

 

K bodu 4. prerokovanie aktivácie v roku 2019   

Uznesenie č. 4/2019 
Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

Berie na vedomie:  

Aktivácie v roku 2019 – zorganizovať brigádu na kosenie cintoríne podľa potreby 

na soboty.  

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

Starosta obce - v súčasnom stave máme 2 pracovníkov  v rámci aktivácie. Bude  nutné riešiť 

ďalší postup – kosenie v obci verejného priestranstva, najhoršie obdobie je apríl,  máj , jún. 

Ostatní uchádzači o zamestnanie  v počte  dvoch, navštevujú kurz na ÚPSVaR v Rim. Sobote.      

  M. Piecušiaková – brigádu zorganizovať a pokosiť cintorín  

   Z. Hanzlovičová – bude potrebné čistenie, ale treba to zorganizovať na sobotu, zamestnanie 

   O.Kubelka- nie je vhodné požičiavať traktorík z ruky do ruky,  

   V. Sekerášová –  cintorín sa hlavne kosí aj vyžínačom,  

   M. Piecušiaková- je rozbitá tabuľa na cintoríne 

Starosta obce- bude potrebné buď ju opraviť, alebo  kúpiť novú na obidva cintoríny  

   O. Kubelka – bolo by porozmýšľať aj o zmene  správcu cintorínu  

Starosta – Doplnil uvedený bod, od  1.4.2019 je novelizovaný zákon ohľadom §12 v aktivačnej 

činnosti, uchádzači ktorí navštevujú kurzy na ÚP, musia  mať  odrobených  min. 32 hodín, tj. 

návšteva ÚP + odpracované hodiny na obci = na konci mesiaca musí byť požadovaný súčet   
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K bodu 5. Prerokovanie dotácie od úradu vlády SR 

Uznesenie č. 5/2019 
Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

Berie na vedomie:  

Dotácia 5.000.-€ z Úradu vlády SR 

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

   Starosta sa zúčastnil na výjazdovom zasadnutí vlády v okrese Rim. Sobota, ktoré sa konalo 

v obci Jesenské. Vláda v rámci Akčného plánu pre okres rozdelila pre niektoré obce  rôzne 

sumy. Obec Orávka dostala 5.000.-Eur na projekt– bezbarierový vstup do kultúrneho domu – 

oprava, prístrešok aj pred kuchyňou, prekrytie ,   

M. Piecušiaková – stoličky a kuchyňa sa tam nevojdú, je nato nutný projekt?   

   Starosta obce- vytvoril by sa jeden prístrešok, musíme to riešiť, malým projektom, ktorý  

pôjde cez ohlásenie drobnej stavby, nakoľko sa mení pôdorys budovy. Starosta podotkol, že 

uvedené peniaze nie sú nárokovateľné, starostovi sa ich podarilo zabezpečiť mimo príjmov 

rozpočtu obce za rok 2019. Vchod do KD je dosť zničený, dlažba sa rozpadáva na miestach, 

kde nebola zakrytá .    

     Starosta – Na výjazdovom zasadnutí starosta dal pred predstaviteľov vlády dotaz 

o opätovnom  zavedení osobného vlakového spojenia Jesenské – Tornaľa –Plešivec, nakoľko 

nie je spojenie k rýchlikom, občania musia voziť deti vlastnými autami, dôchodcovia ako aj 

študenti nevedia využívať cestovanie zadarmo. Bol daný prísľub, že sa prehodnotia vlakové 

spojenia.  

 

K bodu 6. Prerokovanie projektu opravy budovy KD pre seniorov – pokračovanie 

projektu 

Uznesenie č. 6/2019 
Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

Berie na vedomie:  

Projekt opravy budovy KD pre seniorov – pokračovanie projektu cez PPA,   

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

M. Piecušiaková –  sa opýtala, že podľa nej je  projekt predražený. 

   Starosta obce priblížil novozvoleným poslancom,  ako sa PD k stavebnému konanie a projekt 

na výzvu riešil. V roku 2016 z PPA sme začali riešiť opravu budovy školy. Využitie stavby je 

KD pre seniorov. V roku 2017 sa všetky výzvy cez PPA zastavili. Bolo treba nanovo 

prehodnotiť celý projekt, pôvodná suma sa znížila o sumu za zrealizovanú strechu, na ktorú sa 

starostovi podarilo zabezpečiť financie z MF SR v sume 9.000,.€ . V roku 2017 sa podal 

opravený projekt a v roku 2019 vo februári nám schválili sumu 122.706,68.-€. Oproti podanej 

výzve  nám bola suma krátená o 7.179.58.-€. Starosta vysvetlil, že PD  bola vypracovaná  pre 

stavebné konanie a následne sa podala výzva na  PPA  pre Opatrenie : 7,  podopatrenie :7:4, 

Aktivita 1. – investície  súvisiace s vytváraním podmienok pre trávenie voľného času vrátane  
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príslušnej infraštruktúry. Projekt rieši stavebné práce, výmenu okien, dverí, opravu stien, 

stropov . Obci vznikol náklad len zaplatenie projektu, pričom v roku 2016 projekt bol zaradený 

ako nákladová položka, čo sa  následne zrušilo.. Uvedený náklad ostal na ťarchu obci, ale 

projekt už bol vypracovaný, bez neho by sa, ale  nedalo pokračovať ďalej vo výzve a žiadať 

financie. Spôsob financovania z PPA je taký, že musíme požiadať o preklenovací úver PRIMA 

BANKU  po podpise zmluvy z PPA a  na základe nej požiadať o poskytnutie úveru. Po 

vyplatení faktúry dodávateľovi, obec požiada  PPA o preplatenie. Náklady, úroky 

s poskytnutého úveru budú nákladmi obce. Na otázku starosta odpovedal, že cena za projekt sa 

odvíja od celkovej ceny  realizácie, tj. z rozpočtu. 

    Z. Hanzlovičová – v celej výške projektu, nemôže sa stať že to bude stáť viac ?   

Starosta- nemalo by sa to stať, musíme prejsť s dodávateľom, spoločnosťou ktorá vyhrala 

realizáciu, BETA-STAV s.r.o.  o  ktoré položky po  krátení sa bude jednať. 

    M. Piecušiaková – bude tam aj kuchyňa?  Bude zmodernizovaná ?  

Starosta -  budú hlavne realizované  stavebné práce, výmena výplní, zateplenie, fasáda, znižovať 

strop  opravovať omietky, ceny sú cenníkové a PD hlavne riešila stavebnú časť budovy, 

nakoľko jej stav bol nevyhovujúci . 

 

K bodu 7. Prerokovanie správy HK za rok 2018 a správy kontroly plnenia uznesení za II 

polrok 2018 

Uznesenie č. 7/2019 
Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

 Berie na vedomie:  

Správa  z kontrolnej činnosti HK za rok 2018 

Správu z kontroly plnenia uznesení za II polroku 2018 

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava- HK predložila správu o kontrolnej činnosti za rok 2018, správu nečítala, nakoľko 

bola poslancom zaslaná k nahliadnutiu. HK vysvetlila podstatu kontroly , čoho sa týka. 

 

 

K bodu 8. prerokovanie  TKO 

Uznesenie č. 8/2019 
Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

A. Berie na vedomie:  

 Zmena v poplatkoch za skládkovanie  TKO - separovanie.  

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

  Starosta- poplatok za uloženie TKO na skládke bol doteraz 5.-Eur/tonu bez DPH.  Od 1.3.2019 

platí novelizácia zákona o skládkovaní. Obec si musela vypočítať mieru separácie za rok 2018  

a podľa toho jej za skládkovanie bude  počítaná nová suma. Obci vychádza  poplatok za 

separáciu  za rok 2018 - 12€/ tonu bez DPH. Koeficient sa vypočítava z množstva 

vyseparovaných komodít. Do teraz bol vývoz paušálne, od teraz  bude vývoz  za každú kuka, + 
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poplatok za uloženie. Treba vykladať len naozaj plné kuka nádoby, lebo aj keď sa vyloží 

polovičná kuka nádoba, započíta sa množstvo ako za celú. Občania by nemali vhadzovať do 

kuka nádob komodity, ktoré tam nepatria a to je všetko čo  sa kompostuje tzv. zelený odpad. 

Treba znižovať zmesový komunálny odpad a zvyšovať separovanie.  

   J. Lach.- chlapi vždycky chodia  pozrú či je plná, inak zamestnancom strhnú s platu ak 

nezoberú poloprázdna kuka nádobu,  

   M. Piecušiaková – bolo by vypísať lístky čo do ktorého odpadu patrí,  

Starosta  – na žltom  veci  pre plasty je popísané čo tam patrí, 

- zelený odpad – dnes sa už nesmie dávať do komunálu, navrhnúť miesto kde klásť zelený 

odpad,  je potrebné zmeniť  VZN o poplatkoch na odpady pripraviť zmenu v poplatku, od roku 

2020  a následné roky  

   M. Piecušiaková – koľko máme detí,  

Starosta – znížený poplatok sa  týka, cca do 30 detí, následne stav klesá 

Z. Hanzlovičová –  najskôr je potrebné na tej verejnej schôdzi vysvetliť spôsob separovania,  

Starosta- prednesie sa im celá problematika , vysvetlíme  ľudom, aby vykladali kuka nádoby  

len plné a viac separovali.  

  

K bodu 9. Príprava na verejný hovor   

Uznesenie č. 9/2019 

Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

A. Berie na vedomie:  

Príprava na verejný hovor  / Roľnícka spol. a.s. Bottovo, TKO, Pomenovanie  ulíc / 

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava- SO  

Verejný hovor - Roľnícka spoločnosť Bottovo, v decembri sme to prešli, vo februári som s p. 

Ing. Juríčkom  jednal, dohodli sme termín marec, ale po prehodnotení, že boli  prázdniny a  dva 

kolá volieb,  pripravíme verejný hovor  na 14. alebo na 15. týždeň. Po rozhovore s . p. Ing. 

Juríčkom, Vás informujem, že momentálne sťahujú dobytok  na Bottovo, ostane len malý počet 

na čistenie areálu, nebude sa kŕmiť silážou.  Na realizáciu vybudovania  nových kŕmnych  

priestorov  má stavebník požadované  doklady potrebné za začatie realizácie stavby.    

  Z. Hanzlovičová – sa opýtala na  termín verejného hovoru  

Starosta  – pred alebo po Veľkej noci,  

Starosta  – ďalším bodom na verejný hovor bude vývoz TKO, tento bod som rozoberal 

v predchádzajúcom bode a bude prednesený aj občanom 

Starosta  navrhol ako ďalší bod pomenovanie ulíc- novelou 369/1990 je povinnosť obce 

pomenovať ulice , bude potrebné vypracovať   VZN  - popýtať ľudí na verejnom hovore na ich 

návrhy na pomenovanie ulíc ,  

 

K bodu 10. Prerokovanie dokončenie dražby     

Uznesenie č. 10/2019 

Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

A. Berie na vedomie: Správu o dokončení dražby bývalého obchodu.     

Hlasovanie:  
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Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

Starosta – predniesol postup po zápise do katastra nehnuteľnosti. Pri prevzatí budovy sme 

vymenili kladky, je tam ešte nejaké interiérové vybavenie majiteľov. Momentálne som 

vypracoval projekt na výzvu pre MF SR na  stavebné úpravy  pre uvedenú stavbu, aby sa dala 

urobiť prevádzka. Budeme čakať na schválenie, či  budeme medzi obcami, ktoré dotáciu 

dostanú. 

 

K bodu 11. Verejné osvetlenie – pokračovanie prác II. etapa 

Uznesenie č. 11/2019 

Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

A. Berie na vedomie:  Verejné osvetlenie – pokračovanie prác II. etapa 

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

Starosta – Na výjazdovom zasadnutí v roku 2018 v Hnúšti, vláda  obci v rámci odobrila sumu  

9000.-Eur na verejné osvetlenie II etapa, Pripravím výzvu na  stránke na malé verejné 

obstarávanie, výmena led lámp na každý stĺp, je potrebné urobiť prekládku 1 stĺpa pri hlavnej 

ceste, musíme osvetliť prechod pre chodcov, nový rozvádzač s novým snímačom, - pripraviť  

návrh, preloženie jestvujúcich svietidiel, po zverejnení výzvy,  a doručení ponúk, zvolám 

zasadnutie OZ  s témou VO. 

Kubelka- je potrebné požiadať o preloženie jednej krabice lebo je hrdzavá je na  hornom stĺpe. 

Požiadať elektrikárov,  

 

K bodu 12. Rôzne   :  Optická sieť na internet – pokračovanie prác -  Akcie  / Vatra,  

Volejbalový turnaj,  / 

Uznesenie č. 12/2019 

Obecné zastupiteľstvo v Orávke 

A. Berie na vedomie:  

Optická sieť na internet – pokračovanie prác,   Akcie  / Vatra 7.5.2019,  Volejbalový 

turnaj 13.7.2019 / 

Hlasovanie:  

Za: 5  - Zuzana Hanzlovičová, Ondrej Kubelka, Ján Lach, Milena Piecušiaková, Viera 

Sekerášová  

 Zdržal sa: 0   

Proti: 0 

Rozprava-  

  Z. Hanzlovičová – kedy sa plánuje dokončenie realizácie optickej siete? Kde budú kopať ?  

Starosta  – optická sieť – čo sa týka nasledovných prác, obec vydá právoplatnosť na rozhodnutie 

a bude sa môcť realizovať stavba. Momentálne pracujú v Lenartovciach a po skončení by mali 
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začať u nás  pokladať optiku. Kopať sa bude v chodníku a kto bude mať záujem, tomu oni vo 

svojej réžii urobia prípojku . Po tom už  len keď si to občan zaplatí sám.  

   Z. Hanzlovičová – prečo nie sú potiahnuté kamery až na vstup do obce  

Kubelka – ak bude optika  tak to budeme vedieť doplniť kamery, do teraz sme riešili kamery 

cez dotáciu z MVSR.  

Starosta – Monitorujeme cesty od železnice. Máme dva body napojenia v budove  bývalej ZŠ, 

tam je napojených 5. kamier a na OcÚ sú zapojené  4. kamery, spolu z monitorovacím 

zariadením. Napojenie sme neriešili predtým, nakoľko sme vedeli že sa bude ťahať optická sieť 

a z nej sa budeme snažiť vybaviť voľné linky na ťahanie signálu. Ešte dôležité bude elektrické 

napojenie  pre kamery v dolnej časti obce.  

O. Kubelka – ak bude optika  tak to budeme vedieť doplniť kamery  

Kubelka – teraz keď sa to dá je to pripojenie zadarmo pre každý dom  

Starosta – Vatra  - 7.5.2019 ,  

  M. Piecušiaková – či sa môžeme čapovať pivo, a posunúť začiatok vatry na 19.00hod.,  

Starosta – povedal že nevidí problém a čapovaním poveril M. Piecušiakovú, starosta zabezpečí 

čapovacie zariadenie  

Z. Hanzlovičová –  kedy sa bude stavať vatra, najlepšie by bolo v sobotu  

O. Kubelka –  v deň zapálenia budeme stavať a v sobotu pred vatrou pripravíme drevo, 

a navaríme guláš priamo 7.5.2019. 

Starosta  – pripomenul ešte volejbalový turnaj ktorý  bude 13 . 7. 2019. 

Starosta ako každý rok pripravil projekt na spolufinancovanie cez VÚC BBSK na športový deň  

volejbal, stolný tenis a varenie.  

V. Sekerášová- treba porozmýšľať ci sa bude robiť ešte aj večerný program 

Starosta- uvidíme podľa záujmu a čo sa podarí zabezpečiť.   

Pokračovanie v rozprave v bode rôzne : 

 M. Piecušiaková – navrhla opravu povrchu stoličiek v sále ,  s látkou suma cca okolo 

220.-Eur  práca grátis,  

Starosta- stoličky  sa zlepujú priebežne, a sedacia časť sa tepovala. Starosta privítal túto 

možnosť výmeny poťahov .   

 M. Piecušiaková – či by sme nehlásili ako na Bottove  namiesto rozhlasu  formou 

SMSky ? 

Starosta – na verejnom hovore zistíme , že kto by mal záujem a dôležité oznamy dostávať SMS 

– kou. Rozhlas je potrebný a zo zákona musí byť, je na zverejňovanie dôležitých mimoriadnych 

správ.  

 Z. Hanzlovičová – ako je to s výzvou na vodovod a kanalizáciu  

Starosta – projekt je pripravený, len si musíme ozrejmiť, ako to budeme realizovať, ohľadom 

prípojky, šachty, to musíme zistiť aké budú výzvy, voda už nie ani v studni, je málo vody 

v studniach , v niektorých obciach je dovážaná,  projekt je už vypracovaný . nie je riešené jeho 

financovanie. Pracuje sa s dvomi  možnosťami. 

 O. Kubelka – neviem pochopiť že prečo štát nedovolí čističky odpadových vôd 

 R. Molnár – vyviesť cisternu a odviesť  alebo systém koreňových čističiek  

 

v Orávke dňa 27.3.2019                                

 

Zapísal: Viera Sekerášová  ............................................ 

 

                                                                starosta obce  Ing. Ján Lichanec ................................... 

 

 

Overovatelia: Ján Lach ...................................... 

 


